
 

 
 

  
  
                       

  
UNGDOMSSKOLEBESTYRELSEN 
                                Referat 

 

Mødedato:  11. november 2013. 
   

Tidspunkt:  Kl. 18:00 – 21:00 incl. spisning. 
   

Mødenr.:  37 
   

Sted:  Ungdomshuset, Grønnegade 40, 5600 Faaborg. 
   

Deltagere:  Ungdomsskolebestyrelsen, Poul A. Larsen, John Lademann, 

Mia H. Pedersen, Karl Top, Søren Birch 

Elevrep.: Katrine og Marie 

 

 
   

Fraværende:   
   

Afbud:  Afbud fra John og Mette. 
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Punkt 275. Gennemgang af skolereform ved Susanne 

Indstilling: 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller punktet til orientering og drøftelse. 

 

Kommentarer: 

Susanne gennemgik hovedpunkterne af den planlagte reform af folkeskolen. 

Efterfølgende drøftedes forskellige elementer i relation til Ungdomsskolen.  

 

 

Punkt 276.  Klub - SFO arbejdsgruppen ved Søren Birch 

Der har været afholdt et møde i arbejdsgruppe 3, Søren Birch orienterer fra 

mødet. 

Indstilling: 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller punktet til orientering og drøftelse. 

 

Kommentarer: 

Søren orienterede vedr. gruppens arbejde. 

 

 

Punkt 277. Ungdomsskolen i skolereformen ved John Lademann og 

Susanne Sommer 

Ungdomsskolelederne er påbegyndt en beskrivelse af, hvordan man i 

ungdomsskoleregi håndterer skolereformen. Ungdomsskolens 

dagundervisning skal i lighed med folkeskolerne arbejde ud fra reformens 

retningslinjer og tilhørende arbejdstidsaftale. Ungdomsskolens almene del 

skal bakke op om folkeskolerne sammen med musikskolen, 

kulturafdelingen, foreningerne og andre relevante samarbejdspartnere. 

Indstilling: 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at beretningen kommenteres og tages 

til efterretning. 

 

Kommentarer: 

Beretningen tages til efterretning. 

Det er vigtigt at bevare Ungdomsskolens egenart. 

Den kreative, netværksbasserede deltagelse. 

Det tværsektorielle og fællesskabsbaserede møde mellem unge mennesker. 

 

 

 

Punkt 278. Høringssvar til udmøntning af skolereformen ved Bo 

Petersen 

Høring af forslag til rammer og retning for udmøntning af folkeskolereformen 

 

Gennem de seneste måneder har en bredt sammensat arbejdsgruppe arbejdet 
med at udarbejde et forslag til rammer og retning for folkeskolereformens 
udmøntning i Faaborg-Midtfyn Kommune. 
 



[Afdeling] 

Side 3� 

 

 

For at sikre størst mulig involvering af alle relevante parter i og omkring folkeskolen 
har gruppen bestået af: 
 
Børne og Undervisningsudvalg – Udvalgsformand Jakob Holm 
Børne og Undervisningsudvalg – Lene Høsthaab 
Børne og Undervisningsudvalg – Mette Frederiksen 
Skoleleder Flemming Mortensen, Broskolen 
Skoleleder Bjarne Nielsen, Tingagerskolen 
Skoleleder Annemette Sodtmann Laursen, Svanninge Skole 
SFO-leder Helle Greve, Brobyskolerne 
Ungdomsskoleleder Susanne Sommer 
DLF repræsentant Steen Bak Henriksen 
BUPL repræsentant Bjarne L. Nielsen 
Forældrerepræsentant Rene Fransson, Tre Ege Skolen 
Forældrerepræsentant Annette Poulsen, Tingagerskolen  
Ungdomsuddannelsesrepr. Rektor Claus Jensen, Faaborg Gymnasium 
Fritidskonsulent Hasse Winther, Plan og Kultur 
Musikskoleleder Helle Jakobsen. 
 
Arbejdet i gruppen har været præget af stort engagement og meget aktiv 
deltagelse fra alle parter. Diskussionerne har været indholdsrige og præget af et 
fælles ønske om at udarbejde nogle rammer, som danner det bedst mulige 
grundlag for elevernes læring. Der er således bred opbakning til det materiale, som 
nu sendes i høring. 
 
Når materialet er endeligt godkendt, vil det desuden indgå som grundlag for de 
arbejdsgrupper, der er nedsat på hver enkelt skole omkring den konkrete 
udmøntning af reformen. 
 
Når skolebestyrelsen udarbejder sit høringssvar, skal man være opmærksom på 
det lovgrundlag, som arbejdsgruppens materiale er udarbejdet på. Derfor er 
relevante udsnit fra lovforslaget indskrevet i materialet under de 6 temaer, således 
at man kan spejle arbejdsgruppens udsagn i lovens ord. 
 
Skolebestyrelsens høringssvar skal være Fagsekretariet Undervisning i hænde 
senest den 15. november 2013 kl. 12.00. Høringssvarene vil blive behandlet i 
Børne- og Undervisningsudvalget den 26. november 2013. 

 

Med venlig hilsen 

 

Tonni L. Jørgensen 

Undervisningschef  

 

Indstilling: 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at arbejdsgruppen arbejde 

kommenteres, tages til efterretning samt at et høringssvar formuleres og 

besluttes ud fra oplæg, som uddeles på mødet. 

 

Kommentarer: 

 

Beslutning:   

Ordet ”meget” stryges. Bestyrelsen ser positivt ….. 

”Støtte massivt op om” erstattes med supplere. 

”Vi synes det er positivt, at” 

Forslaget er vedtaget med ovenfor nævnte ændringer. 
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Punkt 279. Høringssvar til fordeling af understøttende undervisning 

ved Bo Petersen 

Høring af forslag til fordeling af timer til understøttende undervisning 

 

Børne- og Undervisningsudvalget har i møde den 23. oktober 2013 vedtaget at 
anbefale et forslag om fordeling af timer til understøttede undervisning. Forslaget 
indebærer, at timerne fordeles med 50% på baggrund af antal klasser og 50% på 
baggrund af elevtal. 
 
Inden Børne- og Undervisningsudvalget tager endelig stilling til forslaget, skal det 
høres i skolebestyrelserne.  
 
I forbindelse med folkeskolereformen har der været nedsat en økonomigruppe, der 
har foretaget beregninger af de budgetmæssige konsekvenser af reformen. 
 
Arbejdsgruppen har ved beregningen af udgifterne til understøttende undervisning 
taget udgangspunkt i: 
 

 Antal nødvendige timer pr. klasse for at nå den samlede undervisningstid 

 En lærer/pædagognorm på 1.019 årlige timer i forbindelse med understøttende 
undervisning 

 En fordeling på 50% pædagog og 50% lærer til varetagelse af undervisningen. 
 
I forbindelse med budgetaftalen for 2014 er disse principper godkendt, og samlet 
er der på årsbasis afsat 41,4 fuldtidsstillinger. 
 
Beregningerne er udelukkende foretaget på baggrund af klassestørrelser, og der er 
ikke som i den øvrige tildeling taget højde for antallet af elever i klasserne. 
 
Økonomigruppen vurderer, at en ren klassetildeling vil forfordele skoler med små 
klasser, da de har mulighed for at tilrettelægge understøttende undervisning på 
tværs af klasser og årgange. 
 
Endvidere er det økonomigruppens vurdering, at en ren elevtalsbaseret tildeling vil 
gøre det vanskeligt for skoler med små klasser at gennemføre den understøttende 
undervisning. 
 
Skolebestyrelsens høringssvar skal være Fagsekretariet Undervisning i hænde 
senest den 15. november 2013 kl 12.00. Høringssvarene vil blive behandlet i 
Børne- og Undervisningsudvalget den 26. november 2013. 

 

Med venlig hilsen 

 

Tonni L. Jørgensen 

Undervisningschef  

Indstilling: 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at arbejdsgruppe 2´s arbejde 

kommenteres, tages til efterretning samt at et høringssvar formuleres og 

besluttes ud fra oplæg, som uddeles på mødet. 

 

Kommentarer: 

 

Beslutning:   

Høringssvaret tilpasses med de af Susanne nedskrevne notater. 
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Punkt 280.  Demografi ved Mia H. Pedersen  

Opsamling på sagen om demografi. Hvad blev resultatet af mødet med 

Fagsekretariatet for Undervisning. 

Indstilling: 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller punktet til orientering. 

 

Kommentarer: 

Mia orienterede om sagen. Der mangler svar på stillede spørgsmål. 

 

Orientering: 

Punkt 281. Takster i juniorklubber ved Mia H. Pedersen 

Ungdomsskolen er blevet bedt om at tilkendegive, hvorvidt betalingstaksten 

på 600 kr. pr medlem fastholdes i 2014. 

Indstilling: 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller at taksterne ikke stiger, men fastholdes 

på nuværende niveau. 

Kommentarer: 

 

Beslutning:   

Indstilling vedtaget. 

 

 

Punkt 282. Orientering ved alle 

Formanden 

 Kommende valg til ungdomsskolebestyrelsen 

Bestyrelsen sidder indtil nye medlemmer er udpeget. 

 

Ungdomsskoleinspektøren 

 

Souschefen 

Elevtal  

Cpr-tal: 1591/1544/1203 

Holdelevtal : 2226/2092/1847 

Udviklingen er positiv. 

 

 

Forretningsføreren 

 Budgetopfølgning 

Grundet manglen på udkontering af løndel udleveres ikke budgetopfølgning. 

31/10 er forbrugsprocent 81. vejledende er 83. 

 

 

Afdelingsleder for SSP 

 Kort orientering om SSP´s årsrapport  

Årsrapport udleveret til bestyrelse. 

Konklusion: ”Det går rigtig godt”. 
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Afdelingsleder for dagundervisning 

Er fraværende 

 

 

Kommunalbestyrelsesrepræsentanterne 

Intet at bemærke 

 

Repræsentanterne for organisationer med interesse for ungdomsarbejdet 

Bo orienterede vedr. Drøngod mandag. 

Alt Ok. 

  

 

 

Medarbejderrepræsentanterne 

 Intet 

 

Elevrepræsentanterne 

Intet 

  

 

 

Punkt 283. Evt. ved formanden 

 

 

Kommende møder / punkter 

6. december julekomsammen 

 

30. januar 

 Årsrapport for SSP 

 Ungdomskriminalitet i FMK 

 Gavn ved Thomas F. Therkelsen 

 Kommunikationsplan 

 Opfølgning på skolereform 

 

20. marts 

 Opfølgning på skolereform 

 

22. maj 

 Opfølgning på skolereform 

 

Punkt 284. Godkendelse af mødereferat ved formanden 

Beslutning: 

 
 

 

 

 

 

 


